
Ny lov enklere 
Han peger samtidig på, at det er en hårfin grænse om et pensionsselskab handler 
værdipapirer for at øge sin egen indtjening eller afkastet til kunderne. 

”Der er ikke noget galt i at handle mange værdipapirer, hvis man tror, det giver 
et højere afkast efter omkostninger. Men hvis formålet er at tjene penge på selve 
kursskæringen, så er det problematisk. Men det er meget vanskeligt at dokumentere, at 
sådan noget foregår. Man er nødt til at finde en model – lige som den engelske – hvor man i 
hvert fald har de her købs og salgs spreads med. Det kan godt være, der er 
handelsomkostninger langt ude i leddene man ikke kan få med. Det vigtigste er, at kunderne 
får mulighed for at følge med i, hvad de reelle omkostninger er på deres pensioner,” siger 
Søren Andersen. 
 ”Jeg forstår ikke, at man ikke bare kan forbyde disse fondsmæglerselskaber at 
handle både for egen og kundens regning i samme transaktion,” slutter Carsten Tanggaard. 
  
 


